
Oœwiadczenie z³o¿one
przez senatora Jana Dobrzyñskiego

na 71. posiedzeniu Senatu
w dniu 3 marca 2011 r.

Oœwiadczenie skierowane do minister edukacji narodowej Katarzyny Hall

Szanowna Pani Minister!
Niew¹tpliwie Karta Nauczyciela jest dorobkiem zrywu Solidarnoœci w 1980 r. Zosta³a ona podpisana

przez rz¹d i nauczycieli z NSZZ „Solidarnoœæ” jako efekt wspólnie wypracowanego porozumienia. Obec-
nie planowane przez rz¹d zmiany w Karcie Nauczyciela dotycz¹ce awansu zawodowego, zmiany naze-
wnictwa stanowisk nauczycielskich i wymagañ wywo³uj¹ niepokój tego œrodowiska. Co wa¿niejsze,
z uzyskanych przeze mnie informacji wynika, i¿ prace nad wymienionymi zmianami przeprowadza siê
bez udzia³u œrodowiska nauczycielskiego, bez szerokiej dyskusji oraz dialogu spo³ecznego.

Zg³oszone mi obawy dotycz¹ mo¿liwoœci wprowadzenia utrudnieñ w awansie nauczycieli na nauczy-
ciela dyplomowanego, ograniczenia wolnoœci dyrektora placówek oraz znacznego rozszerzenia zakresu
jego odpowiedzialnoœci, a tak¿e pominiêcia zwi¹zków zawodowych podczas podejmowania istotnych de-
cyzji w sprawie szkó³ oraz przekazania samorz¹dom terytorialnym swobody w zakresie kszta³towania
polityki wynagrodzeñ nauczycieli. Zgodnie z przedstawionym mi stanowiskiem Regionalnej Sekcji Oœ-
wiaty i Wychowania NSZZ „Solidarnoœæ” w Bia³ymstoku z dnia 9 lutego 2011 r. w ca³oœci negatywnie zo-
sta³y ocenione dzia³ania Pani Minister w zakresie zmian w Karcie Nauczyciela. Istniej¹ realne obawy, i¿
poprzez wprowadzenie nowych, nieprzedyskutowanych odpowiednio rozwi¹zañ znacznie pogorszy siê
sytuacja zarówno placówek szkolnych, jak i pracuj¹cych w nich nauczycieli.

W zwi¹zku z kierowanymi do mnie licznymi sygna³ami w wy¿ej wymienionej sprawie zwracam siê do
Pani Minister z nastêpuj¹cymi pytaniami.

1. Nad jakimi zmianami w Karcie Nauczyciela w chwili obecnej pracuje rz¹d oraz jaki ma byæ ich za-
mierzony efekt?

2. Kiedy zostan¹ wprowadzone w ¿ycie wy¿ej wymienione zmiany oraz w jaki sposób zostanie zape-
wnione bezpieczeñstwo finansowe szkó³ i nauczycieli?

3. Czy, a jeœli tak, to w jakim zakresie, prowadzona jest dyskusja ze œrodowiskiem nauczycielskim
nad wy¿ej wymienionymi zmianami?

Z powa¿aniem
Jan Dobrzyñski




